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Václav HOŘEJŠÍ imunolog: 
 
Podle nedávno zveřejněné analýzy je Akademie věd ČR na 99. místě z více než 2000 
posuzovaných světových výzkumných institucí. Univerzita Karlova se umístila na 203. 
místě. 
Je to dobrý, nebo špatný výsledek? 
 Já myslím, že velmi dobrý. 
Znamená totiž, že Akademie věd patří svou produktivitou mezi špičkových pět procent ve 
světě. Je na tom dokonce ještě lépe, protože studie analyzovala pouze 2000 
nejvýznamnějších výzkumných institucí, ale jejich celkový počet je nejméně desetkrát větší. 
Které jiné české instituce patří mezi světově špičkových pět procent? Asi bychom jich moc 
nenapočítali. Doufám, že si toho povšimli i ti „reformátoři“ našeho výzkumu, kteří by 
Akademii nejraději zlikvidovali. Důvody těchto lidí jsou v podstatě pragmatické - několik 
miliard, které AV dostává každoročně od státu, by se mohly hodit někomu jinému. Hlavně 
firmám, které by je vykazovaly jako náklady na „vývoj a inovace“ - třeba lepších sekaček, 
nábytku či šamponů. Ale to by si přece měly platit samy, nemáli jít o nekalou podporu proti 
konkurentům. 
 


